
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2012-06-19, § 17 

 

 Tid Tisdagen den 19 juni 2012 kl 16.30 – 17.00 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justerat Torsdagen den 28 juni 2012 

 
 

 

 

Madeleine Sjöstedt   Jakop Dalunde 

  

Närvarande  
 

Beslutande ledamöter: 

 Madeleine Sjöstedt (FP) ordförande  

Jakop Dalunde (MP) vice ordförande 

 

Billy Östh (M) 

Elisabeth Svensson (C) 

Bengt Sandberg (S) 

Sonja Pagrotsky (S) 

Nicklas Nilsson (S) 

Sebastian Wiklund (V) 

 
Tjänstgörande ersättare: 

 Mikael Eskman (M)  för Peter Jönsson (M) 

Sten-Åke Larsson (M)  för Anna Cederschiöld (M)  

Erik Hafström (M) för Lennart Jansson (M) 

Lloyd Lindgren (Fp) för Per Altenberg (FP) 

Daniel Almgren (MP)  för Ewa Larsson (MP) 

 

Ersättare: 

Johan Möller (M) 

Tom Hedrup (M) 

Martin Engman (S) 

Karin Falk (S) 

Torkel Tigerschiöld (MP) 

Maria Öhman (V) 

 

 

 
Tjänstemän 

 Förvaltningschefen Juan Copovi-Mena, Eva Olofsson, Peter Dahlberg, Gunnar 

Kempe, Johan Nilsson, Christine Oljelund, Jenny Rydåker, Anna Wahlström, 

biträdande borgarrådssekreteraren David Lindberg samt personalföreträdarna Birgitta 

Andersson, Rolf Bodin och Lotta Häger närvarade §§ 1-10 och §§15-22. 

 

 

 



  

 
 § 17 

Lokaliseringsstudie Larsboda. Utredning avseende Larsboda 
industriområdes lämplighet för etablering av nytt livsmedelscentrum. 
Utredningsbeslut                                                                                           
Dnr 5.2-081/2012 
 
Beslut 

Fastighetsnämnden beslutar enligt fastighetskontorets förslag: 

 

1 Fastighetsnämnden ger fastighetskontoret i uppdrag att, till en budget om 5 

 mnkr, genomföra fördjupade utredningar för etablering av ett livsmedelscentrum 

 i Larsboda industriområde som uppfyller de kriterier som ställs på ett modernt 

 livsmedelscentrum. De fördjupade utredningarna ska resultera i ett underlag till 

 inriktningsbeslut.  

 
Handlingar i ärendet 

Fastighetskontorets tjänsteutlåtande från den 5 juni 2012. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Madeleine Sjöstedt m.fl. (FP), Billy Östh m.fl. (M) och  

 Elisabeth Svensson (C) föreslår (se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Jakop Dalunde m.fl. (MP) och Bengt Sandberg m.fl. (S) 

 föreslår att fastighetsnämnden beslutar enligt följande: 

 

 Att till en budget om 5 mnkr, genomföra fördjupad utredning för etablering av 

 ett livsmedelscentrum i Årsta partihallar med Västberga Industri område, som 

 uppfyller de kriterier som ställs på ett modernt livsmedelscentrum.  

 

 Att därtill anföra följande. 

 

 Stockholm en modern livsmedelsindustri som kan hålla vår stad med 

 närproducerade livsmedel. För att långsiktigt värna livsmedelsindustrin i vår stad 

 vill vi att man utreder möjligheterna att flytta Slakthusområdet till Årsta 

 partihallar och Västberga industriområde. Enligt vårt förmenande så har Årsta 

 partihallar och Västbergaindustri område större möjligheter att utvecklas till ett 

 nytt miljövänligt, ekologiskt hållbart industriområde för stockholmarna. Där ska 

 livsmedelsindustrin inte bara skyddas från att tvingas längre från konsumenterna, 

 utan också kunna växa. Runt detta område kan det skapas en ”ringmur” av 

 lokalerna vilka på ett effektivt sätt skärmar av området mot bostäder och annan 

 bebyggelse. Detta tankesätt har inspirerats av hur man tänkte med byggandet av 

 ”trädgårdsstäderna tidigt 1900- tal tex Gamla Enskede. I dessa områden byggde 

 man en ”ringmur” av flerbostadshus runt om trädgårdsstaden för att sedan i 

 området skapa det nya samhället. Såväl de ledande företagarna på området som 

 idag finns i Slakthusområdet som Livsmedelarbetarförbundet är överens om att 

 Årsta partihallar och Västberga industriområde är ett mer attraktivt område för 

 Stockholms livsmedelindustri.   

 

 Stockholm har stolta traditioner i att tillverka mat. Detta måste tas tillvara på ett 

 helt annat sätt än vad nuvarande styret i Staden gör idag. Vi är överens om att vi 



  

 vill värna jobben, tryggheten och den lokala livsmedelsproduktionen.   

 

 Årsta partihallar med Väsberga skulle kunna vara en möjlig och lämplig plats för 

 morgondagens livsmedelsindustri ur flera perspektiv. Platsen har ett bättre läge 

 än exempelvis Slakthusområdet med mer utvecklat järnvägsnät vilket gynnar en 

 hållbar industri. I en tid då efterfrågan på närproducerad ekologisk mat ökar 

 kraftigt i Stockholm är det logiskt för staden att finna möjligheter att utveckla 

 sådan industri.  

 

3) Sebastian Wiklund (V) föreslår att fastighetsnämnden beslutar enligt följande: 

 

 Att med en budget på 5 mnkr genomföra fördjupad utredning för etablering av 

 ett livsmedelscentrum i Västberga industriområde som uppfyller kriterier för ett 

 modernt och hållbart livsmedelscentrum.  

 

 Att därutöver anföra följande. 

 

 Tidigare har Vänsterpartiet föreslagit att ha ett bredare förhållningssätt för var 

 detta planerade livsmedelskluster ska ligga och inledningsvis föreslog vi att 

 utreda både Larsboda och Västberga industriområde. Sådan utredning har inte 

 hörsammats och vi finner inga argument mot att förlägga området i Västberga. 

 Tvärt om ser vi fler möjligheter i Västberga industriområde för att skapa ett mer 

 hållbart område då det ligger närmre konsumenterna och här finns tillgång till 

 järnväg. Dessutom har det kommit till vår kännedom att detta område tilltalar 

 Livsmedelsarbetarförbundet i högre utsträckning.  

 

 Vi vill självklart att staden ska vara en aktiv ägare i området. 

 

 I ärendet saknar vi en översyn av hur olika parter i området involveras i arbetet 

 med det nya livsmedelsklustret. Det är önskvärt att få höra både fack, 

 arbetsgivares och andra intressenters åsikter i frågan.  

 
Beslutsgång 

Ordföranden Madeleine Sjöstedt (FP) ställer de framlagda förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Madeleine Sjöstedt m.fl. 

(FP), Billy Östh m.fl. (M) och Elisabeth Svensson (C).  

 
Reservation 

Vice ordföranden Jakop Dalunde m.fl. (MP) och Bengt Sandberg m.fl. (S) reserverar 

sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

Sebastian Wiklund (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av ordföranden Madeleine Sjöstedt m.fl. (FP), Billy Östh 

m.fl. (M) och Elisabeth Svensson (C) enligt följande: 

 

 Det är glädjande att kontorets lokaliseringsstudie visar på att det finns goda 

 förutsättningar för att etablera ett modernt, miljövänligt och ändamålsenligt 

 livsmedelcentrum i Larsboda. Den bilden styrks av att även styrelsen för 

 Företagarföreningen i Slakthusområdet anser att det finns stora möjligheter att få 

 till ett väl fungerande livsmedelskluster på platsen.  

  

 Det är nu viktigt att den fördjupande utredning, som beslutet möjliggör, kommer 



  

 igång så fort som möjligt. Det är också av yttersta vikt att utredningen grundligt 

 utreder alla de aspekter som säkerställer att Larsboda blir ett modernt hållbart 

 livsmedelscentrum. I detta arbete ska en nära dialog hållas med 

 Företagarföreningen, så att man gemensamt kan hitta de bästa tänkbara 

 lösningarna för området.  

 

 Ett fungerande näringsliv är en förutsättning för en god ekonomisk tillväxt och 

 ökad välfärd. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Eva Olofsson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


